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Pas sinds begin oktober konden we opnieuw de ruimtes die de CM beheert, betrekken. Op 8 
november hadden we onze eerste ledenavond sedert maart 2020 en op 20 november konden we 
gelukkig het ledenfeest en de Proclamatie van de Numismatische Prijs laten doorgaan. 
Andermaal mochten we onze gasten ontvangen in het prachtige middeleeuwse Hof van 
Watervliet aan de Oude Burg, mits aangepaste omstandigheden weliswaar.  De gasten werden 
verwelkomd met een deugddoende koffie, fruitsap of water en konden plaats nemen op ruime 
afstand van elkaar teneinde in de “eigen bubbel” te verblijven.   
Omstreeks 10 voor 10 werd met het programma van wal gestoken en heette de voorzitter de 
gasten hartelijk welkom. Er waren al heel wat ledenfeesten, de eerste ledenvieringen werden 
aanvankelijk jaar na jaar gevierd totdat we het stramien van de Numismatische Prijs, dus 
tweejaarlijks, gingen volgen en voor de numismatische wedstrijd is het de tiende uitgave reeds.  
10 jaar correspondeert volgens oudere gebruiken met een tinnen jubileum.  Tin  werd in vervlogen 
tijden vaak gebruikt bij de aanmaak van penningen zoals de gekende obiitpenningen en later nog 
voor diverse herinneringspenningen, heden wordt dit metaal nog maar zelden ingezet alhoewel 
het EGMP er nog de zogenaamde “tinnen penning” voor de leden van de Raad van Beheer van 
het EGMP in laat slaan.  
Voor deze tiende uitgave van de Tweejaarlijkse Numismatische Prijs, die zijn eerste opwachting 
maakte alweer in 2003, mochten we ook dit keer drie inzendingen verwelkomen. 
In alfabetische volgorde van de auteursnamen waren dat :  
 

• De heer Yvo De Craemere met “Stongs en zejghels in Brugge” 

• De heer Jozef Dewulf met “De beschrijving van de Brugse armenpenningen door Louis 

Minard-Van Hoorebeke en Alphonse De Schodt: een vergelijkend onderzoek”       en 

tenslotte 

• De heer Ad Lansen met “Penningen geslagen ter gelegenheid van de overwinningen van 

prins Maurits op de Spaanse troepen in de aanloop naar de slag bij Nieuwpoort in 1600” 

Ver prominente personen werden bereid gevonden om als extern jurylid hun licht te laten schijnen 
op de ingezonden werken en een waarde toe te kennen aan deze teksten vergezeld van een 
commentaar.  De juryleden, mevrouw Linda Everaert en de heren Jan Moens, Luc Van Eeckhoudt 
en Professor Dokter Johan van Heesch werden nog eens kort voorgesteld aan het publiek.  Het 
bestuur van de vereniging trad als vanouds gezamenlijk op als vijfde jurylid.  
De drie inzendingen handelen over totaal verschillende onderwerpen. Wél draait alles rond 
Vlaanderen, twee thema’s ervan gesitueerd in Brugge dan nog wel, dus zeer lokale aspecten uit 
de geschiedenis worden belicht.  De inzendingen van dit jaar maakten het de jury niet echt 
gemakkelijk en dat heeft niets met de leesbaarheid te maken.  Na ernstig in overweging nemen 
van de inzendingen, kwam de jury tot de slotsom dat dit jaar géén der auteurs tot “eerste laureaat” 
met bijhorende prijs zou uitgeroepen worden.  Niettemin wist de gehele jury de moeite die de 
auteurs zich getroost hebben naar waarde te schatten en werd een alternatief uitgewerkt waarbij 
alle inzendingen alsnog een prijs binnenhaalden. Er werd een volgorde opgesteld die 
eenvoudigweg gelijke tred houdt met de behaalde scores.  Die scores zijn alle mooi te noemen 
en liggen niet eens ver van elkaar uiteen.  



Het artikel dat de derde plaats bemachtigde  is “Penningen 
geslagen ter gelegenheid van de overwinningen van prins 
Maurits op de Spaanse troepen in de aanloop naar de slag 
bij Nieuwpoort in 1600” door de heer Ad Lansen.   
Dit artikel wist een toch mooie score van bijna 63% der 
punten te verwerven.  Mevrouw Everaert mocht deze prijs 
overhandigen, een prijs bestaande uit een eervolle 
vermelding op een diploma en een geldprijs van 100 €.  
Proficiat aan Ad, een voor de jury gekende deelnemer 
gezien hij reeds meermaals meedong in deze wedstrijd, en 
terecht! Nadien gaf de auteur een korte toelichting bij zijn 
bijdrage, onder andere inzake de keuze van het onderwerp. 
 
 
 
 
 

De tweede plaats was voor de heer Yvo De Craemere met 
“Stongs en zejghels in Brugge”.  Deze tweede verhandeling 
reef 66% der punten binnen. Eveneens proficiat!  De heer Eddy 
Schutyser, ere-voorzitter van onze vereniging werd bereid 
gevonden om de tweede prijs (een diploma en een geldprijs van 
200 €) te overhandigen. De ere-voorzitter sprak de wens uit dat 
ondanks de moeilijke tijden die we heden beleven, de 
vereniging verder mag blijven floreren en initiatieven kan blijven 
ontplooien.  
 
 
 
 
 

Daarmee was dan ook bekend wie de eerste plaats 
bemachtigde.  Het werk werd bedacht met een score van 
bijna 69% der punten.  We konden voor de uitreiking van 
de prijs voor de behaalde eerste plaats rekenen op de 
aanwezigheid en diensten van de heer schepen Nico 
Blontrock, schepen van Cultuur te Brugge en bevoegd 
voor onder andere de coördinatie van het cultuurbeleid, 
bibliotheek, cultuurcentrum, archief, musea, erfgoedcel, 
Raakvlak, sociaal culturele verenigingen en nog meer…  
En die prijs ging inderdaad naar de heer dokter Jozef 
Dewulf voor zijn werk “De beschrijving van de Brugse 
armenpenningen door Louis Minard-Van Hoorebeke en 
Alphonse De Schodt: een vergelijkend onderzoek”.  
Aansluitend zei de heer schepen dat hij onze vereniging 
binnen het cultuurlandschap van grote waarde acht en 
hoopt dat ze ondanks de ronduit barslechte coronacijfers 
in Brugge mag blijven bestaan en verder groeien.  De 
auteur mocht eveneens het woord nemen en haalde aan 
dat hij vooral een aantal hiaten in de penningkunde wou 

invullen en ook een aantal foute stellingen uit het verleden dacht te kunnen rechtzetten.  De lezer 
kan binnenkort beoordelen… 



We danken de heer Marc Schalley, die er vandaag niet bij kon zijn, voor het bereidwillig 
ontvangen van de inzendingen en het loyaal bijhouden van de namen van de auteurs tot op het 
ogenblik dat deze bekend mochten gemaakt worden.  Marc gaf aan dat zijn pensionering een en 
ander wijzigde in zijn privé-leven waardoor hij voor de volgende uitgave van de Numismatische 
Prijs – want die willen we echt wel organiseren-  niet kan instaan voor het ontvangen der 
inzendingen.  We gaan dus op zoek naar een nieuw collectepunt en laten de deelnemers aan de 
11de uitgave van de Numismatische Prijs tijdig weten waar de bijdragen heen gestuurd mogen 
worden.  We roepen alvast op om in de pen te kruipen. 
Vervolgens mochten we de trouwe leden eén voor eén naar voor roepen om hun medaille als 
trouw lid in ontvangst te nemen.  Een aantal mensen liet zich verontschuldigen met opgave van 
een gegronde reden en daar hebben we uiteraard alle begrip voor.  De volgende mensen 
maakten wél hun opwachting om de medaille en diploma in ontvangst te nemen:  

 
Voor 10 jaar trouw lidmaatschap werd de 
medaille overhandigd door de heer John 
Schelstraete aan de heer Van Caelenberghe 
Hendrik. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Ook voor 15 jaar trouw lidmaatschap werden de medailles overhandigd door de heer John 
Schelstraete en wel aan:  
de heren Brabant Hugo, Lansen Ad, Recour Ronny en Verstraete Johny.  
 

Brabant Hugo  
 
 
 
 
 

Lansen Ad 



Recour Ronny                                                               Verstraete Johny 

 
 
 
Voor 20 jaar trouw lidmaatschap werd de medaille overhandigd door de heer Danny Couckuyt 
aan de heer Pasmans Patrick.  
 

 
 
 
 

 

Pasmans Patrick                                                          Bruyr Jacques 
 
Danny mocht ook de medailles voor 25 jaar trouw lidmaatschap overhandigen en wel aan de heer 
Bruyr Jacques en Vannieuwenhuyse Kris, uw voorzitter.  



 

         
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

En vervolgens, dames en heren, jawel:  50 jaar trouw lidmaatschap! Deze lange aansluiting bij 
eenzelfde vereniging toont me dunkt aan dat loyauteit en gedegen interesse wel degelijk nog 
bestaan.  Deze medaille is tot op heden het hoogste eremetaal dat we bij onze vereniging kennen 
en wordt slechts uiterst zelden toegekend.  Het ziet er naar uit dat we eventueel moeten nadenken  
om een nóg hogere vereremerking in het leven te roepen, die zullen we dan met even veel plezier 
toekennen.  Voor 50 jaar trouw lidmaatschap mocht ik zelf de medaille overhandigen aan: De 
heer Bouché Leo.  Proficiat Leo! 
 
Toen hadden we de aangename plicht een ander 
thema aan te kondigen.   Een vereniging bestaat 
maar bij de gratie van de leden die zich aansluiten om 
hun gemeenschappelijke interesses vervuld of 
gebundeld te zien.  Van zodra er een zeker aantal 
mensen zijn aangesloten is er voor de goede werking 
binnen de vereniging wat orde en programmatie 
nodig, een taak die deels vervuld wordt door een in 
ons geval democratisch gekozen bestuur.   
Een bestuur waarbinnen de leden al of niet een 
welomlijnde taak hebben die ze naar godsvrucht en 
vermogen uitvoeren of uitgevoerd hebben.  
Inderdaad, de laatste woorden verwijzen naar de 
verleden tijd gezien uit onze vorige bestuursgroep 
twee mensen verdwenen: Lieve Vandaele en Hugo 
Brabant.  We hadden die mensen als aangenaam 
aandenken nog iets willen overhandigen.  Lieve kon 
er die dag niet bij zijn maar Hugo maakte wél zijn 
opwachting.   
Uw voorzitter overhandigde Hugo een heel goede fles 
wijn.  Santé Hugo! Lieve wordt straks na afspraak een 
mooie ruiker bloemen overhandigd.  Eveneens van harte graag gegeven! 
 
 

Vannieuwenhuyse Kris  
 
 
 

Bouché Leo 
 



Dan mochten we onze aandacht schenken aan een spreker die ons een boeiende voordracht zou 
brengen.   

De spreekbeurt werd voor ons 
verzorgd door de heer mr. Ing. Freek 
Groenendijk uit Hoorn in Nederland), 
lid van het Koninklijk Genootschap 
voor Munt- en Penningkunde en het 
Europees Genootschap voor Munt- en 
Penningkunde. Hij is tevens lid van 
Numismatica Herentals.  
Beroepshalve was hij hoofd Juridische 
Zaken van de gemeente Hoorn en hij 
is thans nog werkzaam als trainer bij 
de Bestuursacademie Nederland en 
zelfstandig ondernemer bij Juridisch 
adviesbureau Libra. Hij heeft een van 
de grootste particuliere collecties 
Neurenbergse rekenpenningen.  
Hij schrijft artikelen, geeft 
voordrachten en is behulpzaam bij 
determinatie van rekenpenningen. Hij 
is medeauteur van “Rechenpfennige 
Nürnberg” Band 2, een inmiddels 
toonaangevend standaard-werk met 
ruim 900 rekenpenningen. Dit najaar 
verschijnt  Band 3 (met ca 1.100 
rekenpenningen) en Band 4 is (ook 
weer in samenwerking  met de 
Staatliche Münzsammlung München) 
in voorbereiding.  
 
Zijn boek “Venus op rekenpenningen” 
vormde de basis voor de lezing van 

vandaag: de geschiedenis van de eerste Venus-rekenpenning in ca. 1488 ligt in Brugge waar 
Maximiliaan van Oostenrijk gevangen werd gehouden…   Het werd een boeiende wandeling 
doorheen de geschiedenis met een onderzoek naar de Venusfiguur op rekenpenningen in de 
vijftiende en zestiende eeuw. Waarom die Venusfiguur op de penningen?  Wat verbeeldde ze? 
Welke attributen heeft ze bij en waar zinnespeelden die op? Waren er politieke boodschappen -
al of niet onderhuids- aanwezig?  Welke varianten zijn er bekend?  Al deze vragen werden door 
Freek in de mate van mogelijkheid beantwoord.  Na de lezing bood Freek het boek – met een 
catalogus van ruim 235 Venusrekenpenningen -   tegen gereduceerd tarief aan het publiek aan. 
Aan het tweejaarlijkse feest was daarmee een einde gekomen, echter niet zonder dat de 
vereniging haar leden en sympathisanten een kleine receptie onder de vorm van een glaasje 
aanbood.  Dit om te klinken op al het goede dat ons reeds te beurt viel en op al het goede dat we 
onszelf voor de toekomst toewensen.  
 

Freek Groenendijk demonstreert de “chantepleure”. 



 
 
Na het heffen en vooral ledigen van de glazen mochten de mensen die zich inschreven voor de 
lunch zich begeven naar het restaurant “De Koetse”, zijnde het pand naast het Hof van Watervliet.   
Ik hou eraan het publiek te danken voor hun gewaardeerde aanwezigheid en nodig hen graag uit 
voor volgende activiteiten zoals de ledenbijeenkomsten, de Grote Beurs die we -onder véél 
voorbehoud” zouden willen organiseren op 19 maart 2021 en het volgende ledenfeest met 
Numismatische Prijs waarvoor de datum nog vastgelegd moet worden.      
We hopen dat de verenging nog lang floreren mag en dat de leden de weg mogen vinden naar 
haar activiteiten en organisaties. 
Graag tot binnenkort! 
 
 

  

 


